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országgyű lési képviselő

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m

vezetőjéhez

„A tönkretett hazai gyümölcságazat után a sz ő lészek is bajba kerülnek? ”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

Minden évben, újra és újra visszatér ő probléma a házai sző lészek tarthatatlan helyzete .

Az önköltséget sem fedező felvásárlási árak miatt kilogrammonként 30-40 forint között i

összeget vesztenek rajta a sző lősgazdák. Ráadásul, idén tetézi a bajt, hogy hasonlóan a több i

gyümölcshöz, komoly munkaer őhiány is jelentkezik .

Miközben a Kormány a magyar bor visszatérő sikerérő l beszél, addig a végeken, azok, akik

egész évi kemény munkával el őállítják a bor alapanyagát, a megélhetésükért küzdenek. A

Jobbik azzal együtt, hogy természetesen minden hazai és nemzetközi szinten elért boros siker t

üdvözöl, felhívja a figyelmet a sz ő lészek felháborító helyzetére .

A gyakran ismeretlen eredetű, silány olasz bor és borhamisítvány tovább ront a helyzeten,

hiszen jelentős mértékben ez nyomja le a felvásárlási árakat . Hiába tüntettek több alkalomma l

is a sző lészek, hiába a szakma figyelmeztet ő hangja, önök nem akarnak, vagy nem tudna k

segíteni rajtuk . Pedig, ha nem lesz magyar sző lő , az több ezer magyar család tönkremenetelé n

túl azt is jelenti, hogy nem lesz elegend ő alapanyag sem a magyar bor számára .

De nem csak a sző lő esetében van ez így, hiszen minden évben halljuk az alma- ,

meggy-, málna- és dinnyetermel ők jogos panaszait . A felvásárlási árakkal kartellszer űen

visszaélő maffiahálózatként üzemel ő felvásárlók és a multiláncok embertelen üzletpolitikáj a



sok magyar családot tett tönkre már eddig is . A gyakran áfacsalt importdömpinget pedig a

szektorban nem tudták visszaszorítani . Nem csoda tehát, ha egyre kevesebben foglalkoznak

gyümölcstermesztéssel .

A sző lőnél kialakult vészhelyzetet a Hegyközségek Nemzeti Tanácsa is érzi . Nem véletlen,

hogy igyekeztek egy országos átlag felvásárlási árszintet meghúzni 91 és 97 forint között . Ez

mellesleg, még így is a tavalyi felvásárlási ár alatt van 3 forinttal . Azonban még így is jobb ,

mint ami a gyakorlatban zajlik, azaz jelenleg 60-70 forinttért vásárolják fel a sz ő lő kilóját a

nagykereskedők .

A termelők régóta követlenek a jelenleginél fokozottabb NAV és Nébih ellenőrzéseket ,

különös tekintettel az import termékek minőségét és forgalmi adóját illetően. Hiszen ne

mondja azt senki, hogy egy külföldön előállított bármilyen gyümölcsöt, annyival kisebb

bekerülési áron tudják forgalomba hozni - szállítással együtt - Magyarországon, hogy az jóva l

a hazai termékek árszintj e alatt van .

Mindezek alapján kérdezzük Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen változások várhatóa k

a hazai gyümölcstermelők védelmét illetően? Megfogadják a Hegyközségek Nemzet i

Tanácsa javaslatait annak érdekében, hogy több ezer tisztességesen dolgozó

sző lészcsalád ne menjen tönkre?

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . szeptember 26 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán

	

Farkas Gergely

Jobbik

	

Jobbik


	page 1
	page 2

